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La sentència del cas de la Mana-
da ha sacsejat la societat. Rebuig
social, indignació... L’impacte ha
estat majúscul. També –i espe-
cialment–  en les entitats i col·lec-
tius feministes, que a banda d’ex-
pressar amb contundència la seva
oposició a la decisió del tribunal es
plantegen quins canvis poden fer
a partir d’ara. Cap on han de fo-
calitzar el seu missatge? Han de va-
riar la seva manera d’actuar? Més
enllà del debat sobre la possible ne-
cessitat de reformar el Codi Penal,
apareixen altres qüestions per
traslladar a l’esfera pública.

Dolores Pulido, del col·lectiu
feminista Ca la Dona, afirma a
aquesta publicació que “replan-

tejar” no sap si és ben bé la pa-
raula, “però sí que s’han de revi-
sar coses”. “De fet, tenim previst
organitzar un espai de reflexió
per decidir cap on ens hem d’en-
caminar”, afegeix. 

L’EDUCACIÓ, CLAU
Pulido posa com a exemple la ne-
cessitat d’insistir en qüestions
que van més enllà de possibles re-
formes legals. “Hi ha d’haver una
formació des d’una perspectiva de
gènere molt més gran, per exem-
ple en el cas dels jutges, on no s’ha
fet mai”, afirma. La integrant de
Ca la Dona també remarca la im-
portància de l’educació escolar i
considera que a tots els cursos “hi
hauria d’haver assignatures sobre
prevenció”. Tot i no focalitzar el
seu discurs en les qüestions legals,
també demana que les lleis con-
templin que “una violació també

es pot produir sense violència ex-
plícita”. 

Una anàlisi molt similar la
fan des de la Plataforma Unitària
contra les Violències de Gènere,
des d’on remarquen que caldrà in-
sistir més en la “coeducació, des
dels infants fins a la sensibilitza-
ció ciutadana”. També posen el fo-
cus en la necessitat d’una “for-
mació especialitzada dels pro-
fessionals”.

EL PERILL DE NO DENUNCIAR
Una de les qüestions de les quals
s’ha tornat a parlar després de la
sentència de la Manada, com ja
havia passat en altres ocasions, és
el perill que dones víctimes d’a-
gressions físiques i sexuals vegin
que denunciar el seu cas pot no
servir-los de gaire. Així ho creuen
des de la Plataforma Unitària
contra les Violències de Gènere,

des d’on diuen que aquesta sen-
tència “pot dissuadir dones de de-
nunciar”. A més, afegeixen que
“diàriament veiem quantitat de
notícies de dones que havien de-
nunciat, fins i tot de vegades tenint
una ordre de protecció, i que aca-
ben assassinades”.

ACOMPANYAMENT 
Més enllà d’aquestes qüestions, des
de l’entitat Hèlia Dones, una as-
sociació de suport a les dones que
pateixen violència de gènere, tam-
bé consideren que la sentència re-
ferma “la necessitat d’un acom-
panyament a les víctimes durant
el seu procés de recuperació i em-
poderament”. Un acompanya-
ment, fet “de dones per a dones”,
on es creï “un espai de seguretat on
les dones no se sentin jutjades, sinó
escoltades i cregudes”. Uns espais,
insisteixen des d’aquest col·lectiu,

que són “fonamentals perquè les
dones es puguin vincular per rebre
acompanyament psicosocial i ju-
rídic, així com altres mesures de
protecció per assolir el ple empo-
derament”. 

NO NOMÉS REFORMES PENALS
Pel que fa a les qüestions més legals,
tant des de la Plataforma Unitària
contra les Violències de Gènere
com des d’Hèlia Dones creuen
que la reforma del Codi Penal és
“necessària”, tot i que afegeixen que
“ja tenim eines jurídiques que vet-
llen pels drets de les dones”. El pro-
blema, consideren, és la interpre-
tació “de classe, patriarcal, sense
formació especialitzada i amb pre-
judicis i estereotips masclistes”
que se’n fa. El que cal, després d’u-
na sentència com la de la Manada,
insisteixen, és “visibilitzar aques-
ta injustícia patriarcal”.

I a partir d’ara què?
» Les entitats feministes demanen canvis, sobretot socials, després de la sentència del cas de la Manada
» Volen més formació a les escoles, una justícia amb perspectiva de gènere i més suport a les víctimes 

Albert Ribas
BARCELONA

El feminisme es planteja cap on ha de focalitzar el seu missatge després de la polèmica sentència de la Manada. Foto: Oscar Murillo/Línia 
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Els semàfors

Institut les Corts
Un monitor del centre ha estat detingut

per pornografia infantil després d’en-
ganyar alumnes per aconseguir fotos ín-
times. L’institut, en coordinació amb els

Mossos, va activar de seguida el proto-
col per casos de maltractament infantil. 

pàgina 8

Albert Lladó
El festival Escenari Literari, que té com a

comissari el periodista Albert Lladó, ha
celebrat la seva quarta edició. Lladó ha

dit que el festival “ha aconseguit consoli-
dar-se al districte gràcies a una alta 

participació en la majoria d’activitats”. 
pàgina 10

Laia Palau
La base tornarà a jugar a Catalunya 

després de 14 temporades. La jugadora
cortsenca s’ha compromès amb l’Uni

Girona, de la Lliga Dia, i serà la directo-
ra de joc de l’equip d’Èric Surís el curs

que ve. El repte: derrotar l’Avenida. 
pàgina 18

Quim Torra és el meu
president, igual que ho

és Puigdemont. La bèstia
demofòbica que tenim al davant és in-
finitament més perillosa que les frases
de Torra. Per això em revolta l'estómac
veure els comuns acarnissar-se amb To-
rra mentre es posen de perfil en tantes
coses.

El Twitter en paper
Aquí es
piula

Llaman fascista a Quim
Torra los mismos que

cantaban “a por ellos”, los
que arrancan lazos amarillos, los que se-
ñalan a profesores, humoristas, depor-
tistas, actores y músicos, los que quieren
condecorar policías que aporrean vo-
tantes, los que se sienten amenazados por
un idioma. Esos, sí, esos.

@Houseof_CAT

Podéis seguir culpan-
do a Hamás por sacrifi-

car a sus civiles como
peones y utilizarlos como escudos hu-
manos, lo cual es cierto, pero cin-
quenta muertos y dos mil heridos en
una sola tarde es la definición de ma-
sacre y las balas las hemos disparado
nosotros.

Este lunes murió a los
87 años Tom Wolfe, el

padre del nuevo perio-
dismo. Escribió artículos, novelas, cuen-
tos y poesía; pero sobre todo sacudió
el oficio de narrar la realidad, nos en-
señó a los periodistas que la informa-
ción y la bella escritura no tienen que
estar reñidas. 

@yoanisanchez@ArielKanievsky@eduardvoltas

La lupa

per Marc Faustino i Vidal (CUP Les Corts)

Sobre l’Espai Barça

La necessitat de reforma urbanística de
les instal·lacions del Futbol Club Barce-
lona és una evidència històrica al barri de
les Corts. L’efecte barrera d’aquestes
instal·lacions (estadi, miniestadi i palau)
divideixen tant en un eix d’est a oest (l’ac-
cés del barri de Sant Ramón respecte a la
resta del Districte les Corts) com un eix
de sud a nord (l’accés del barri de la Ma-
ternitat cap a l’Avinguda Diagonal).

Però aquesta necessitat, tenint en
compte els problemes que ocasiona la re-
cepció continuada dels abonats i visitants
de les instal·lacions (sobretot del Camp
Nou), requereix una modificació del Pla
General Metropolità que asseguri uns be-
neficis evidents per al veïnat
dels dos barris (Sant Ramon
i la Maternitat).

Des de la CUP vam pre-
sentar les nostres al·legacions
a l’aprovació inicial en el ter-
mini d’exposició pública pre-
vist de les quals no hem tin-
gut resposta escrita. L’equip de govern sí
que ens ha donat a conèixer quines in-
corporacions ha fet al projecte sense que
sapiguem de qui són aquestes al·legacions
incorporades a l’aprovació provisional. 

El projecte que s’ha portat a votació no
té per nosaltres cap millora a l’aprovació ini-
cial i per tant no variarem la nostra oposi-
ció a la modificació proposada dels terre-
nys del Futbol Club Barcelona. La propos-
ta no ens continua agradant respecte als di-
versos aspectes de les nostres al·legacions:

- No estem d’acord amb la proposta de
qualificació de 7 asterisc d’ús públic i de pro-
pietat privada del nou espai urbà generat

davant del Camp Nou. L’equip de govern
ens informa dels canvis al Registre de la
Propietat i la creació d’un dret real sobre
el terreny. La nostra posició és que hauria
de ser una cessió del club a la ciutat. Hau-
ríem de recuperar espai urbà 100% públic.

- L’accés al Camp Nou no està adap-
tat a les necessitats d’uns barris on el
transport públic es col·lapsa en els dies de
partit i les riuades de gent amb transport
privat són excessives. El Pla de Mobilitat
ens genera dubtes per la quantitat de per-
sones que visiten el Barça.

Les modificacions dels vials de les Avin-
gudes Joan XXIII i Gregorio Marañón i
dels carrers Arístides Mallol i d’Elisabeth

Eidenbenz s’estrenyen i en comptes de ser
autèntics passejos per a vianants poden
convertir-se en un col·lapse circulatori.

- No estem d’acord amb la requalifi-
cació a sòl comercial de sòl esportiu. La
instal·lació d’un edifici d’oficines i d’un ho-
tel no formen part de la nostra concep-
ció de dinamització econòmica de l’espai
públic del barri.  

És una il·legalitat d’acord amb la va-
loració feta per la Federació d’Associa-
cions de Veïns i Veïnes de les Corts i de
Barcelona, ja que no es donen les condi-
cions per a la requalificació. L’equip de go-
vern hauria de prendre nota del que diu

el moviment veïnal, tant del barri com de
la ciutat, que està presentant una “esmena
a la totalitat” al projecte, ja que denuncia
que amb la proposta actual no hi ha “cap
guany” per a Barcelona.

- No estem d’acord amb la dependència
de certs projectes al barri en funció del pa-
gament per part del Barça de les plusvàlues
de les activitats comercials i complementà-
ries. La reforma del Carrer Danubi o la pos-
sibilitat d’un Complex Esportiu Municipal a
Arístides Mallol no poden dependre d’unes
plusvàlues extraordinàries. Si no hi fossin,
hauríem de fer aquests projectes igualment.

- La memòria històrica de les masies
de les Corts es perd novament. La Masia

de Can Planes, amb la qual el
Barça ha fet el que ha volgut,
destruint-la com a exemple
arquitectònic i artístic d’una
època, no es recupera pel
barri. L’equip de govern ens
diu que es limita a funcions
socials del club quan el que

creiem és que el club hauria de cedir-la
a barri per a ús dels veïns i veïnes. 

La modificació proposada represen-
ta que el Futbol Club Barcelona vol con-
tinuar present com a mínim durant 50
anys a la ciutat i al Districte. I aquesta re-
lació de veïnatge, des de la CUP, creiem
que podria ser millorada i molt més ac-
tiva per part del club, ja que els proble-
mes d’accés a l’estadi, de fins a 100.000
persones, representen pel barri greus con-
seqüències en la seva vida diària i el club
pot oferir millors condicions urbanísti-
ques, econòmiques i socials de les que
s’han votat provisionalment.

Un edifici d’oficines i un hotel no formen
part de la nostra concepció de dinamització

econòmica de l’espai públic del barri
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per Albert RibasLes millors

perles

El president de Múrcia, Fernando López Miras, va anunciar fa
pocs dies que aviat els murcians podran volar des de l’aeroport
local de Corvera fins al de “Manchester United”.  Aquesta con-

fusió de la ciutat amb l’equip de futbol recorda la d’aquell jugador
que fa uns quants anys va explicar que vivia a la ciutat d’Osasuna.

Després de l’escàndol del màster i el del robatori de cre-
mes, que va provocar la seva dimissió com a presidenta
de la Comunitat de Madrid, Cifuentes ha deixat la seva

acta de diputada i es retira de la política. L’expresidenta madrile-
nya ha estat 30 anys ocupants càrrecs públics i orgànics al PP.

Madrid ja té la primera platja amb bandera blava. Ho han lle-
git bé. Aquest distintiu de qualitat se l’ha emportat la platja
Virgen de la Nueva, situada al pantà de San Juan del poble

de Sant Martín de Valdeiglesias. Amb aquesta notícia potser alguns
madrilenys deixaran de veure València com la seva platja principal.

Albert Cavallé, conegut com l’Estafador de l’Amor, va ser
detingut fa uns dies de nou després d’acumular més de
vint denúncies per estafar dones després de conèixer-

les per internet. Després de negar-se a declarar davant del 
jutge, Cavallé, de 35 anys, va quedar en llibertat.

Un jutge de Badalona ha obligat una núvia que estava a punt
de casar-se a treure’s una xapa reivindicativa per la llibertat
dels presos polítics com a condició per fer el casament. La

noia ha explicat que el jutge els va dir que si la xapa fos d’un símbol
contrari, “com ara del PP o de Vox”, també s’hi hagués oposat.

Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Les Corts no comparteix necessàriament les opinions que 
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

Les claus

Andrea Levy, diputada del PP,
proposa que a les escoles i instituts
es posi una bústia on els pares pu-
guin dipositar denúncies (evi-
dentment anònimes) contra mes-
tres i professors que expliquin
l’1-O de forma partidista i esbiai-
xada, la història d’Espanya sense
seguir la doctrina Wert, el de la
frase: “Hay que españolizar a los
niños catalanes”, que adoctrinin a
l’alumnat amb teories indepen-
dentistes, que se’ls obligui a parlar
en català i/o castigui per parlar en
castellà, que se senyali als fills de
guàrdies civils i policies nacionals,
etcètera. Amb aquestes denúncies,
els serveis d’Inspecció del Depar-
tament d’Ensenyament de la Ge-
neralitat, sota la pressió del 155,
podran aportar a la fiscalia prou
elements per inhabilitar al profes-
sorat rebel i colpista.

Tot correspon a una campanya
per la qual va néixer el partit Ciu-
dadanos, no? Com que les denún-
cies serien anònimes, el PP, C’s,
VOX, SCC, G.C i P.N podrien fer,
treballant de valent, unes 200 o
300 mil denúncies contra el de-
pravat professorat de les nostres
escoles i instituts, per no seguir el
correcte camí cap a la “unidad de
destíno en lo universal” Us sona
això? Amb aquesta iniciativa queda
demostrat que la senyora Levy és
una demòcrata de pedra picada. 

Seguint amb la fantàstica idea
para feixista de la tal diputada,
perquè no posar càmeres a les au-
les per registrar vídeos de com el
professorat imparteix idees des-
viades i perverses, per adoctrinar a
l’alumnat amb l’odi contra Espa-
nya i poder tenir proves fefaents?
Anem amb compte que l’ull del
Gran Germà, ens vigila!

Delatores
per Jordi Lleal 

Defensem les escoles tots junts
per Teresa Calveras

Quan en una escola o institut
es denuncia  els mestres, sigui
pels motius que sigui, el centre
educatiu és també acusat i es
posen les bases per enfonsar-
lo. Els directament perjudi-
cats són  l’alumnat, les famílies
i tots els professionals que hi
treballen.

La majoria de mestres i pro-
fessors necessiten un clima fa-
vorable i de confiança i col·la-
boració  per treballar de mane-
ra gratificant i efectiva. Quan en
una escola o institut hi ha pro-
blemes difícils de solucionar els
mestres procuren de treballar-
hi poc temps, se’n van de segui-
da que la seva situació laboral els
ho permet. Aquest fet crea un cli-
ma de transitorietat que no per-
met la creació d’un equip pro-
fessional  estable. Aquests cen-

tres sovint tenen mala premsa,
perden alumnat i acaben mar-
ginalitzats o tancats.

En aquests moments d’a-
tacs indiscriminats i sense cap
fonament a les institucions
educatives catalanes cal que
les defensem des de fora, ma-
nifestant el nostre rebuig a la
premsa i al carrer, i des de din-
tre mostrant  el suport dels
consells escolars de cada centre
a tots els treballadors acusats
injustament.

Així ho han entès a l’institut
de Sant Andreu de la Barca, on
el suport de la comunitat edu-
cativa de l’institut als professors
acusats ha estat ben clar. No-
més d’aquesta manera es poden
fer visibles els objectius polítics,
no pas educatius, que hi ha
darrere les denúncies.

Vist al Twitter

@jordimunozm: Em sento lluny ideològi-
cament del nacionalisme català de Quim
Torra. Però no és el Le Pen català, ni un racista
supremacista ni cap d’aquestes bajanades.

#PresidentTorra

@jhcruyf: Algunos criticáis a Valverde por
un récord que no hizo ni el Dream Team
de Johan, ni el Barça de Pep. Señores, un
poquito de cordura please.

#AdéuAlRècord

L’espanyolisme acusa l’IES Joan Boscà 
d’adoctrinament polític1

2 Compte enrere per a la nova 
mostra del carrer Vallespir

En marxa el millor Trofeu Comte 
de Godó de la història

‘Les Corts, escenari literari’ 
arriba a la quarta edició

Rebuig veïnal a l’acord de 
l’Espai Barça i crítiques a l’Ajuntament

El + llegit

3

4

5

@ferranmascarell: El pròxim dia 22 de
maig, a l’Ateneu de Barcelona, carrer Canuda
6, explicaré públicament com penso que
cal afrontar el futur de Barcelona.

#Alcaldable?
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Barcelona s’ha convertit en
la capital dels problemes.
Són paraules seves. Tan

malament veu la ciutat avui dia?
Bé, és que fins i tot allò que funcio-
nava s’ha problematitzat. L’actual
govern de la ciutat s’ha dedicat a
generar nous problemes. S’ha fet
del turisme un problema, quan jo
entenc que també és una oportu-
nitat. Una altra cosa és el model tu-
rístic, perquè evidentment s’ha de
canviar. Barcelona pot decidir si és
París o si és Cancun, però això és
una altra cosa. També s’ha conver-
tit en un problema el Congrés de
Mòbils, quan és una gran sort tenir-
lo. Un altre cas és el tramvia. Hi ha
apostes del govern municipal que
eren estrella i que s’han acabat
convertint en un problema gros
per a la ciutat. Un altre exemple
seria les Glòries.

Podem dir que la història d’ERC
amb els Comuns és la història
d’un desengany? Van començar
bé però han acabat malament.
El que ha passat és que nosaltres
no som haters, no odiem, no tenim

prejudicis. Vam fer un vot de con-
fiança en un equip que prometia
que facilitaria l’accés a l’habitatge,
que erradicaria les desigualtats so-
cials... Però la confiança no és
eterna, perquè ens devem als ciu-
tadans.

Creu que la ciutadania està des-
enganyada amb aquest govern?
Sí, crec que sí. Nosaltres ho estem i
crec que coincidim amb bona part
dels ciutadans, fins i tot amb molts
dels que els van donar la seva con-
fiança a les urnes.

És això el que fa que en totes les
seves aparicions el veiem molt
convençut de les seves possibili-
tats? Creu que poden guanyar
les eleccions?
Això diuen les enquestes i les elec-
cions que s’han fet últimament. I, si
m’ho permeteu, també ho diu el
nostre projecte. He mirat el pro-
jecte de ciutat de les altres forma-
cions i em costa veure’l. El nostre és
molt clar: una capital global de les
persones, amb les persones i per a
les persones. Una gran ciutat a es-
cala humana i que s’ha fet gran a
partir de les persones. El nostre pe-
troli és la gent. La nostra fórmula és
aprofitar el talent de la gent, i la ciu-
tat que volem és una capital mun-

dial de grans oportunitats on la di-
mensió humana es mantingui.

Ara ens parlava de les enquestes,
però el 2015 també deien que ERC
podia guanyar les eleccions. Per
què creu que ara serà diferent?
Tenim cinc regidors. El 2015 vam
més que doblar, ja que veníem de
dos. Ara no caldria que augmen-
téssim en la mateixa proporció per
guanyar. I la situació ara és diferent,
les enquestes són més bones i som
una opció forta, amb caràcter. I
hem fet d’alternativa a Colau. Hi ha
gent que ens situa com els líders de
l’oposició. I el fet de tenir un pro-
jecte molt marcat i definit, que
posa la ciutat per davant, ens dóna
moltes possibilitats. Ens sentim
forts i notem que connectem molt
bé amb l’esperit ciutadà. Les vibra-
cions que tinc són molt positives.

Ara que deia això de posar la ciu-
tat per davant, fa temps que es
parla d’una possible candidatura
unitària de l’independentisme.
També s’hi ha afegit Jordi Grau-
pera. Sembla que vostè no ho
acaba de veure amb bons ulls.
Tota iniciativa que provingui de l’in-
dependentisme, o d’on sigui, per tal
d’ajudar la ciutat i aportar idees, em
sembla estimulant. Ara bé, a l’hora

de parlar amb altres opcions,  per
veure si coincidim o no, hem de
parlar de ciutat. Ens estem presen-
tant a Barcelona per decidir l’alcal-
dia i el govern local. Estem obligats
a anar amb un projecte de ciutat
per davant, perquè si no, no estem
parlant clar a la gent.  Diguem-ho
d’una altra manera...

Endavant.
Interessa més tenir la vara d’alcalde
i el poder o servir la gent i millorar la
ciutat? Si interessa millorar la ciutat,
que és el que jo entenc, aleshores va
per davant el projecte. A mi em
sembla que dir que hem d’anar a
buscar l’alcaldia és posar el carro per
davant dels bous. Diga’m quina ciu-
tat vols i jo et diré si ens podem en-
tendre. La ciutat va per davant, em
sembla de calaix. Seria un error no
fer-ho així. Una altra cosa és explorar
vies d’acord amb forces que puguin
ser properes, que sempre és positiu.

Amb això ens vol dir que la pro-
posta de Graupera obvia el pro-
jecte de ciutat?
És que no estic parlant de la pro-
posta de Graupera, parlo de la nos-
tra. Nosaltres posem la ciutat per
davant. A partir d’aquí, hi ha algú
més que s’interessi per això? Hi ha
algú més que coincideixi amb la

Barcelona que vol ERC? Si hi coin-
cideixen, parlem-ne, però sempre
a partir d’aquesta proposta. 

I amb el seu lideratge?
Bé... No ho sé... Amb el lideratge
d’un equip que ha definit una pro-
posta de ciutat. Som els primers
que hem triat candidat, tenim
equip, formació, projecte, priori-
tats... Crec que hem definit força bé
la Barcelona que volem i anirem per
aquí. Precisament, en els últims
anys el que hem vist és una falta de
direcció. La ciutat està desorientada
i algú ho ha de resoldre.

No són els únics que es postulen
per fer-ho. Sembla que podrien
tenir un rival important, amb el
possible candidat estrella Manuel
Valls. Com hi pensa fer front?
Barcelona no es pot construir con-
tra una part dels barcelonins, com
diu Valls que vol fer. La millor ma-
nera per aturar Valls, i tots els que
pensen que necessitem ser sal-
vats, és fer un projecte ampli, inte-
grador i que posi les persones per
davant de les dèries ideològiques.
La millor manera de derrotar qui
utilitza la ciutat com a trampolí
personal és oferint un projecte
col·lectiu. I això és el que farem per
aturar el paracaigudisme.4

Alfred Bosch
Candidat d’ERC a l’alcaldia

Arnau Nadeu / Albert Ribas
Fotografia: Lola Surribas

“L’actual govern de la ciutat s’ha 
dedicat a generar nous problemes”
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3Gairebé és obligatori que co-
mencem a parlar dels temes con-
crets de ciutat preguntant-li pel
tramvia.
Caram, no m’ho esperava! [som-
riu].

Han dit que no a la connexió amb
l’argument que la inversió rever-
tiria en l’operador privat. Però
això ha estat interpretat, per ex-
emple per la FAVB o Unim els
Tramvies, com una excusa per
justificar una posició, diuen, “par-
tidista i estratègica”. Tenen raó?
El que és partidista i electoralista
és portar la proposta a votació
ara, a un any de les eleccions.
També és electoralista portar a
votació un protocol, quan no es fa
mai, o plantejar-la simplement
per fer-se la foto. Perquè la con-
nexió no es farà en aquest man-
dat, no es posarà ni un raïl, no hi
ha temps. No han fet els deures,
no hi ha ni el projecte executiu fet. 

Ens dóna la sensació que la gent
no ho percep així. Fins i tot
Greenpeace ha dit que la seva
decisió és un bloqueig i no mira
per la ciutadania.
Greenpeace es dedica als tramvies?

Suposem que li preocupa la
contaminació, que té relació
amb el tramvia.
Qui ha bloquejat el tramvia és Ada
Colau i el seu govern, perquè du-
rant tres anys només hem vist titu-
lars i grans cimeres. A les Glòries
han rescindit el contracte de les

obres i ho han deixat tot fet un
fangar, quan allà és on ha d’anar
l’interconnector perquè el tramvia
pugui arribar fins a Francesc
Macià. I resulta que la culpa és
d’ERC. Quina barra...

Deixem el tramvia però seguim
amb temes de mobilitat. Vostè
ha parlat d’un nou pla de mobi-
litat per a la ciutat. Evitaria que
s’incompleixin de forma regu-
lar els límits de contaminació
que marca la UE?
Ajudaria a complir aquests objec-
tius, és clar. Ara bé, hi ha coses amb
les quals ens hi hem de posar. Pri-
mer, completar la xarxa de trans-
port públic, sobretot de metro.
També acabar la xarxa ortogonal
de bus. I tenim un problema gros

amb Rodalies. La part central de la
ciutat està prou coberta i la primera
corona de l’àrea metropolitana
també, però la segona corona és un
drama. Hi ha centenars de milers de
persones que no poden entrar i
sortir de Barcelona en transport pú-
blic perquè no el tenen. Hi ha in-
versions necessàries des de fa molt
de temps, s’ha d’acabar la Sagrera...
Hi ha molts fronts oberts i alguns
depenen de les autoritats locals. La
saturació actual de la ciutat ve de la
quantitat de cotxes que entren i
surten cada dia.  

Un altre dels grans reptes de ciu-
tat és l’habitatge. Colau, abans
de governar, semblava que tenia
les solucions, però s’ha vist que
no era ben bé així. Vostè ha dit
que no hi ha varetes màgiques.
La gent ha d’acceptar que és un
problema que no té una solució
fàcil i ràpida?
No hi ha varetes màgiques però
s’han de començar a buscar solu-
cions amb determinació. I no és el
que hem vist. Amb Colau hem anat
enrere, estem en mínims històrics
d’inici d’habitatge social. Hem anat
als barris i hem comprovat el que
està en marxa. No s’arriba als 500
habitatges nous començats durant
els tres anys de mandat. Menys que
durant el mandat de Trias i els man-
dats dels socialistes. Estem davant
d’un drama de gestió on, fins i tot el
projecte estrella, el de l’habitatge,
ens ha fet recular.  

Vostè com ho faria?
Cal implicar-hi tots els agents per-
què ajudin i col·laborin. S’ha de
comptar amb el sector privat, amb
els propietaris grans i petits, també
amb el tema de la rehabilitació. El
98% dels habitatges de Barcelona
són privats, i d’aquí plora la criatura
en bona part. D’aquí tres o quatre
mandats ja arribarem a un nivell
d’habitatge públic més europeu,
però de moment hem de col·labo-
rar amb els agents principals.
També amb el tercer sector i el sec-
tor cooperatiu, però els privats són
molt importants i tenen ganes de
col·laborar. Ara bé, no se’ls fa cas. 

Un tema que també té relació
amb l’habitatge és el potencial
turístic de la ciutat. Ens ha dit que
cal tenir clar el model que volem.
Quin és el seu?
Barcelona és una de les destina-
cions preferents mundials i, per tant,
podem triar què volem ser. Si volem
el millor turisme, el podem tenir. I jo
crec que hem de triar un turisme
molt cultural. Per exemple, el pro-
jecte de l’Hermitage és bo, perquè
enfoca la ciutat cap a aquest tipus
de turisme. El turisme de diversió
ens acaba fent mal. Amb això no dic
que la gent de butxaca modesta no
pugui venir a Barcelona, però és evi-

dent que alguna cosa no s’està fent
bé si es pot dormir per 20 euros al
centre de la Rambla. No s’està valo-
ritzant la ciutat. 

En aquesta línia, una de les seves
propostes estrella és fer de Bar-
celona la capital de la cuina me-
diterrània. Com es concreta això
i quin benefici pot tenir per als
barcelonins?
Barcelona ha de ser un destí de
cuina i vins de qualitat. Si som un
centre de referència de la cuina
mediterrània, i a més fem el nostre
servei com a capital de Catalunya, a
partir d’això també podem anar re-
orientant el model. Imagineu-vos
que la Rambla, en lloc de ser cone-
guda per paelles prefabricades i

vins i sangria de mala qualitat,
acaba sent coneguda pel seu nivell
cultural (òpera, música clàssica,
grans festivals...) i gastronòmic. Si
canviem això, estarem canviant la
ciutat com a destinació turística. 

Una de les seves propostes que
ha cridat més l’atenció és la de la
Regidoria de les Petites Coses.
Què és exactament?
Podem canviar-li el nom? Us dono
una exclusiva: Regidoria d’Atenció
a les Persones. És a dir, tot allò que
entra dins del paraigua d’atenció a
les persones. Tant les que són vul-
nerables i estan en risc d’exclusió
com les que no ho estan però que
també tenen problemes. Per ex-
emple, el control dels sorolls noc-
turns; el civisme, que la gent posi
les escombraries on toca; que si es
fa malbé un banc o es trenca un
arbre s’hi posi remei.... Coses que
semblen menors però que preocu-
pen a la gent i que s’han de solu-
cionar amb rapidesa. En definitiva,
parar atenció a les persones, que
de vegades això se’ns perd amb la
magnitud de la ciutat.

Què és el primer que farà si es
converteix en l’alcalde de Bar-
celona?
Anar a veure els rivals, aquells que
puguin tenir més diferències amb
mi, i dir-los que també vull ser el seu
alcalde. Perquè ho has de ser de tot-
hom. I, per tant, has d’anar a veure i
parlar, sobretot, amb els que pen-
sen diferent de tu. I en aquest as-
pecte, amb el govern actual també
tenim un problema.<

“Qui ha bloquejat el tramvia és Colau:
en tres anys només hem vist titulars”

“Fins i tot amb 
el projecte estrella,
l’habitatge, la gestió

és un drama 
i hem reculat”

“Alguna cosa
no s’està fent bé
si es pot dormir

per 20 euros
a la Rambla”

– Sembla que podria tenir un 
rival important, amb la irrupció 
de Manuel Valls... Com ho veu?

– Barcelona no es pot construir
contra una part dels barcelonins,
com diu Valls que vol fer.

– Com hi pensa fer front?

– La millor manera de derrotar
qui utilitza la ciutat com a
trampolí personal és oferint
un projecte col·lectiu.
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La construcció del polèmic su-
permercat de la cadena Bonpreu
a l’interior d’illa que formen el ca-
rrer Mejía Lequerica, la gran via
de Carles III i la travessera de les
Corts ja està en marxa. 

L’inici de les obres ha provo-
cat que des de la Coordinadora de
Veïns de Mejía Lequerica hagin
tornat a denunciar que el Dis-
tricte ha autoritzat un super-
mercat “en un edifici alegal” si-
tuat en un interior d’illa que,
asseguren, els condemnarà a
“suportar 50 anys més una cons-
trucció sobre els balcons i a pa-
tir sorolls, calors i molèsties”. Des
d’aquesta entitat també alerten
que el Districte “no ha donat
cap resposta” sobre “la conta-
minació i descontaminació” de
l’antiga nau de Talleres García

que ha ocupat el solar durant
anys i que va tancar l’any passat.

“MÀXIMA TRANSPARÈNCIA”
Per la seva banda, fonts del Dis-
tricte recorden que la llicència
s’ha donat  perquè actualment tots
els permisos estan en regla, tam-
bé sobre la qüestió de la possible
contaminació que diuen els veïns.
Tot i això, admeten que “fa més
d’un any es van començar a fer les
obres sense permisos i per això es
va aturar el projecte”. Una atura-

da d’obres, admeten les mateixes
fonts, que  “es va poder fer perquè
els veïns ho van denunciar”. 

Ara, després de dos períodes
d’al·legacions “on s’ha escoltat als
veïns i s’ha actuat amb la màxi-
ma transparència”, remarquen
des del Districte,  la llicència ha
tirat endavant. L’única opció
per evitar la construcció, doncs,
hauria estat que el Districte
comprés l’edifici, però aquestes
mateixes fons deixen clar que
“no és una prioritat”.

Les obres van començar a principis de mes. Foto: Twitter (@assocvml)

Comencen les obres del polèmic
supermercat de Mejía Lequerica
» Els veïns tornen a denunciar que causarà “sorolls, calors i molèsties”
» El Districte: “S’han atès les al·legacions veïnals i ara està tot en regla”

Albert Ribas
LES CORTS

Detenen un monitor de l’institut
les Corts per pornografia infantil
SUCCESSOS4Els Mossos d’Es-
quadra van detenir dimarts pas-
sat un monitor de l’Institut les
Corts per, presumptament, ti-
nença de pornografia infantil.  El
noi, de 23 anys, s’hauria fet
passar per una noia a través de
Facebook per demanar fotos
íntimes a noies de l’institut d’en-
tre 12 i 16 anys.

Dos dies més tard el Jutjat
d’Instrucció número 2 de Bar-
celona va deixar en llibertat
provisional el monitor. El jutge
li va prohibir apropar-se al cen-

tre i comunicar-se amb les me-
nors afectades, que serien entre
sis i deu. També va decretar
una ordre d’allunyament.

Per la seva banda, el Con-
sorci d’Educació va activar el
protocol  per a casos de mal-
tractament infantil i educatiu,
al mateix temps que va infor-
mar que el monitor feia molt de
temps que estava vinculat amb
el centre educatiu. Actualment
el noi treballava per una em-
presa externa subcontractada
per l’institut.

CONCURS4El Parc de Cervan-
tes va acollir aquest passat cap
de setmana la 18a edició del
Concurs Internacional de Roses
Noves, que un any més va fer
que el districte reunís els millors
exemplars de roses d’arreu del
món.

L’edició d’aquest any va
comptar amb la participació de
21 obtentors de nou països dife-
rents, que van presentar un to-
tal de 80 varietats de roses no-
ves a concurs, totes elles inèdi-

tes i que no han estat mai co-
mercialitzades. Finalment, però,
el jurat només en va valorar 70,
ja que 10 no van acabar de florir
a causa de les baixes tempera-
tures d’aquest any. D’entre totes
aquestes, el jurat internacional
-format per 86 experts del món
de la floristeria- va escollir la rosa
Evearible, d’origen francès, com
la millor, cosa que va fer que
s’emportés el premi especial
Barcelona. Es tracta d’una rosa
amb una forma especial, similar

a una margarida, de color blanc
i amb el centre de color groc. Per
la seva banda, el vot del públic va
escollir la rosa MR-666-BR-
com a guanyadora. 

ACTIVITATS
D’altra banda, durant el cap de
setmana també es van organit-
zar diferents activitats per tal
que el públic pogués conèixer
millor el món de les roses. Hi va
haver demostracions d’art floral,
conferències i concerts.

Una imatge d’arxiu de l’exterior de l’Institut les Corts. Foto: Google Maps

El districte de les roses

Cultura popular | Els Diables de Les Corts fan 24 anys
Els Diables de Les Corts celebraran dissabte el seu 24è amb la jornada ‘Correfoc de Primavera de
Les Corts’. Al migdia es farà un vermut amenitzat pels Tabalers de Les Corts, mentre que al ves-

pre i la nit hi haurà les activitats de cultura popular i tradicional, com ara la tabalada i el correfoc.   



16 de maig del 2018Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 93 530 96 22

9 | 

línialescorts.cat



Les Corts

| 10

línialescorts.cat 16 de maig del 2018

Torna el Concurs Internacional
de Música de les Corts

MÚSICA4La catorzena edició
del Concurs Internacional de
Música de les Corts ja és a tocar.
Se celebrarà entre el 28 de maig
i el 2 de juny i, una vegada més,
tindrà com a objectiu estimular
i donar suport als joves intèr-
prets de música clàssica en la
seva carrera musical.

El concurs estarà format per
dues categories: la instrumental,
on poden participar solistes,
amb o sense acompanyament de
piano, i de cambra, fins a un mà-
xim de cinc membres; i la cate-
goria de cant, on poden partici-
par solistes lírics. Els dies 28 i 29
de maig es farà la fase de selec-
ció, d’on en sortiran 16 intèr-
prets, vuit de cada categoria. La
segona fase, que es farà els dies
30 i 31 de maig, al Centre Cívic

Can Deu, servirà per triar vuit in-
tèrprets -quatre de cada catego-
ria- que passaran a la fase final. 

Per últim, l’Auditori Axa aco-
llirà el 2 de juny la final on cada
intèrpret tindrà 10 minuts per fer
la seva audició. Aquell mateix dia
s’entregaran els premis, que
aquesta edició seran molt des-
tacats. En la categoria instru-
mental i de cant els guanyadors
s’emportaran 3.000 euros, men-
tre que el finalista de cada cate-
goria obtindrà 1.000 euros. S’a-
torgarà també un premi especial
a un dels guanyadors que con-
sistirà en un enregistrament
professional amb Solfa Recor-
dings (en suport CD) i el premi
del públic, al qual optaran els fi-
nalistes, que serà escollit pel
públic durant la fase final.

FESTIVAL4El festival Escenari
Literari va omplir les biblioteques
de les Corts entre dijous i diu-
menge passat en una nova edició
que va tenir com a temàtica prin-
cipal la maternitat.

Amb la narrativa, la literatu-
ra, la música i les arts escèniques
com a protagonistes, el festival,
que té com a comissari el perio-
dista Albert Lladó, també va  re-
tre homenatge a la Casa Provin-
cial de Maternitat i Expòsits. Així
doncs, l’encarregada d’obrir el
certamen va ser l’escriptora Na-
jat El Hachmi, que va presentar la
seva novel·la ‘Mare de llet i mel’,
una obra on la seva protagonista,
Fatima, deixa la seva família i el
poblet del Rif on va néixer, i emi-
gra a Catalunya sola amb la seva
filla. Després de tractar la mater-
nitat des d’un punt de vista de la
immigració va tocar fer-ho des
d’una òptica subversiva. L’activista
i artista Maria Llopis va explicar,
a partir de les entrevistes que ha
fet a moltes dones, les principals
pors i contradiccions, però tam-
bé les formes d’apoderament que
avui envolten el model actual de
maternitat.

REFLEXIÓ SOBRE EL PROPI COS
L’endemà la jornada va arrencar
amb la xerrada de l’antropòloga

Laura Núñez, autora de ‘Lleva-
dores casolanes del segle XX’, on
parla dels diversos rituals sobre
concepció, embaràs, part i edu-
cació en diferents cultures del
món. Tot seguit, Laia López

Manrique va recitar versos pro-
pis i d’altres poetes que parlen
des de les genealogies femenines
i des dels múltiples llenguatges
de la dona. Per últim, la filòsofa

Marina Garcés va parlar sobre la
idea del nosaltres i de com els
cossos estan connectats des del
naixement a partir d'un fet que
tothom comparteix: la cicatriu
del melic.

L’últim dia del festival el pro-
tagonisme va ser per a les dones
que no volen ser mares o aquelles
que comparteixen el dolor d'un
avortament. Aquest va ser el cas
de la taula rodona entre Paula Bo-
net i Luna Miguel, qui, des de la
pintura i la poesia, van parlar
sobre com trencar determinats ta-
bús. Segons Albert Lladó, comis-
sari del festival, aquesta edició “ha
pogut arribar a públics de diver-
ses edats i amb interessos cultu-
rals aparentment diferents”.

El festival ha arribat a la quarta edició. Foto: Districte

L’Escenari Literari reflexiona
sobre la maternitat

Marina Garcés o Najat
El Hachmi van ser
algunes de les ponents
de l’Escenari Literari
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ASSOCIACIÓ DE COMERCIANTS
Mirall de Pedralbes
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www.miralldepedralbes.com
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Marién Marín / Presidenta Comerciants Mirall de Pedralbes

Marín rep Línia Les Corts un matí de divendres, amb la seva
farmàcia a ple rendiment. Durant la conversa remarca que en un 

barri residencial com Pedralbes el paper del comerç és fonamental.

Quin és el seu paper com a
associació respecte del
comerç de Pedralbes?

Intentem que es conegui tot el co-
merç que hi ha a la zona del Mirall,
que en tenim molt i amb molta va-
rietat, ja que és la zona més co-
mercial de Pedralbes.

I això com s’aconsegueix?
Fem una feina de dinamització al
barri. Fem activitats, com la sortida
al carrer que vam fer abans-d’ahir
i que coincideix amb Santa Gemma.

L’altra sortida al carrer és la que es
fa per la Festa Major. També fem
moltes activitats per a la canalla,
com ara un festival infantil, pro-
mocions de fidelització... 

Sortir al carrer permet als co-
merciants mostrar el seu pro-
ducte. 
Sí. Quan hi ha les sortides al carrer
la gent pot veure l’oferta de cada
botiga, es fan promocions...

El tracte personal deu ser un
aspecte molt important en la
relació amb els clients. És el vos-
tre valor afegit?
Sí. La gent ho valora molt, sobretot
la més gran. Jo allà on m’atenguin bé

sempre hi aniré. Prefereixo un lloc pe-
tit on el tracte és proper que no el
que pots trobar en una gran super-
fície. És molt bonic quan veus que la
gent entra als comerços i es saluden,
ja que es coneixen de tota la vida. 

Aquesta és la millor manera de
tenir una clientela fidel?
El barri és molt residencial i el co-
merç permet tenir vincles veïnals.
I la veritat és que tenim una clien-
tela molt fidel. 

En el cas d’un barri com Pedralbes,
amb la renda més alta de la ciutat,
canvia la manera amb què els
comerciants viuen el seu dia a dia?
Una diferència és que organitzem

els actes sempre entre setmana,
perquè aquí els caps de setmana
hi ha molt poca gent. Per la resta,
crec que no és tan diferent com en
altres llocs de la ciutat. El que
dèiem del tracte personalitzat, per
exemple. Aquí la gent ho valora
molt, com també deu passar en al-
tres llocs. També és cert que en al-
tres zones potser coses com les
promocions es miren molt i aquí no
tant. És evident que és una bona
zona per als comerços.

També és veritat, però, que el tei-
xit comercial de Pedralbes és
petit si es compara amb altres
llocs de la ciutat. 
Sí, molt més reduït. Però aques-

ta zona és la de l’eix comercial i és
on hi ha més botigues. Això fa
que siguem un punt d’atracció
per a la gent que viu a prop d’a-
quí però que no té cap comerç a
tocar de casa. 

I el futur de Mirall de Pedralbes
cap on mira? Quins objectius
teniu?
Actualment estem donant un im-
puls a l’associació. El paper de la
dinamitzadora es nota, estem
potenciant les xarxes socials... I
l’objectiu és aconseguir més as-
sociats. Ara en tenim 32 però vo-
lem expandir-nos i ampliar la
nostra àrea d’influència. Cal seguir
treballant amb força.

Albert Ribas
PEDRALBES

“A Pedralbes la gent
valora molt el tracte”

Perfil | Una farmacèutica amb molta experiència
Marién Marín és la cap visible de l’Associació de Comerciants Mirall de Pedral-
bes. Viu a tocar del barri i fa 20 anys que és al capdavant de la Farmàcia Marín

Sánchez. Després de molts anys treballant al barri, se’l coneix de primera mà.
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Comerç

Mirall de Pedralbes torna a
celebrar la Mostra de Comerç

SORTIDA4Abans-d’ahir el teixit
comercial del barri de Pedralbes
va tornar a sortir al carrer. Mirall
de Pedralbes va organitzar una
nova Mostra de Comerç al carrer,
en l’illa compresa entre Capità
Arenas, Manila, Doctor Ferran i
el passeig de Manuel Girona.

“Estem molt contents de l’a-
collida que va tenir la jornada,
vam rebre una bona resposta
per part dels veïns”, expliquen
des de l’associació. “Al matí
(coincidint amb el Ple d’investi-
dura de Quim Torra) potser hi va
haver menys gent, però a la tar-

da es va veure força moviment,
creiem que més que en la darre-
ra vegada que vam sortir. Sem-
bla que la mostra comença a
agafar volada”, afegeixen.

Aquesta va ser la tercera fira
consecutiva amb comerços del
barri que no formen part de l’as-
sociació convidats. “Aquest cop
van venir dues botigues que no
estan associades. També és una
bona manera per a nosaltres de
fer-nos veure i de poder créixer
en el futur”, conclouen. En total,
a la Mostra de Comerç van sor-
tir 28 paradetes.

FIRA4La 3a Trobada Ecològica
de l’Eix Sants-Les Corts, que es va
celebrar dissabte passat, va tenir
la plaça Can Mantega com a gran
epicentre. Aquest espai va ser l’es-
collit per celebrar aquesta nova
edició de la gran cita de la soste-
nibilitat i l’ecologia.

“En general va anar molt bé.
Vam tenir poc temps per orga-
nitzar-la i algunes de les activitats
que estaven previstes per a la tar-
da es van haver de suspendre per
culpa del mal temps i plegar una
mica abans del que estava previst,
però malgrat aquests dos condi-
cionants, estem satisfets de l’as-
sistència”, expliquen des de l’eix.

Així, durant aquesta jornada,
a la plaça va haver-hi carpes dels
associats que venen productes del
sector ecològic, de teràpies, de
productes naturals, de proximi-
tat i saludables.

La Trobada Ecològica, a més,
va servir com a tret de sortida de
la Quinzena de la Salut, una de les
campanyes de l’eix durant aques-
ta primavera, i que vol ser una ini-
ciativa que lluiti per difondre els

hàbits saludables. D’aquesta ma-
nera, fins al pròxim dia 31 es re-
partiran tríptics informatius als
comerços associats com les boti-
gues d’alimentació i dietètica, de
verdures, de teràpies alternatives,
a algunes perruqueries i, com a
novetat d’aquesta edició, en les
consultes d’alguns podòlegs i
d’alguns odontòlegs. Aquesta

campanya s’allargarà fins al prò-
xim dijous 31.

MOSTRA DE GALILEU
Mentrestant, encara en l’horitzó
però cada cop més a prop, hi ha
la Mostra al carrer Galileu, que se
celebrarà el 9 de juny. La sortida
es farà entre les 10 del matí i les
10 de la nit i tindrà dos escenaris.

Un moment de la trobada a Can Mantega. Foto: ESLC

Can Mantega es converteix en
el centre de la Trobada Ecològica

Cultura | ‘Òpera i comerç’, una fusió atractiva i original
Recitals d’òpera en els comerços dels barris. Aquesta és la innovadora proposta del
cicle Òpera i comerç, que s’ha posat en marxa per celebrar l’Any del Comerç i de la

Cultura. En el cas del districte, la primera actuació es farà el divendres 19 d’octubre.
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El Govern d’Ada Colau va iniciar el man-
dat l’any 2015 amb l’edifici de reallotja-
ment dels carrers Entença i Montnegre
quasi acabat, i a dia d’avui continua es-
tant buit, tot i que el Pla urbanístic de la
Colònia Castells hauria de tenir prioritat
atès que fa 20 anys de la seva execució.

Malgrat el canvi de fases de l’ex-
propiació per als afectats de la Colònia
Castells que va impulsar el govern
d’Ada Colau i les entrevistes que van
realitzar a les famílies afectades per
aquest procés, no han estat capaços
d’adaptar la demanda esperada de fa-
mílies afectades amb l’oferta de pisos
existents. Mentre que l’edifici de re-
allotjament té 32 habitatges distribuïts
en 2 escales, només es preveu que
se n’adjudiquin a 14 famílies abans de
l’estiu, quedant buida tota una escala.

En conseqüència, l’Ajuntament de
Barcelona haurà de seguir costejant el
servei de vigilància perquè aquests
pisos públics buits no siguin ocupats,
fins que el govern d’Ada Colau trobi
una solució per resoldre aquesta ne-
fasta gestió. 

El projecte de l’Espai Barça presentat
pel FCB suposarà 11M€ d’ingressos
en concepte de taxes per a l’Ajunta-
ment de Barcelona. Alberto Fernán-

dez proposa que aquests ingressos
extraordinaris s’inverteixin als barris
afectats per aquest projecte urbanís-
tic: les Corts, Maternitat i Sant Ramon,
on hi ha una important manca d’equi-
paments públics.

L’alcaldessa Ada Colau ha de
posar en marxa tots els projectes
pendents a aquests barris, com ara la
construcció d’un nou poliesportiu al
carrer Arístides Maillol, una nova ro-
tonda a Cardenal Reig, executar el
pla urbanístic previst al carrer Danubi
per a nous equipaments –que inclou
una escola bressol i zones verdes–,
així com el condicionament com a
zona verda del solar del carrer Ben-
avent 36 i donar continuïtat al parc de
Can Rigal, arribant a un acord amb
l’Ajuntament de l’Hospitalet i l’Àrea
Metropolitana per recuperar la Masia. 

En aquest sentit, Fernández ha de-

manat també que el govern municipal
arribi a un acord amb la Diputació de
Barcelona per tal que l’edifici central
del Recinte de la Maternitat, actual-
ment buit, es pugui destinar a equipa-
ments de barri, com un centre de dia
per a la gent gran. També reclama que
l’Ajuntament adquireixi la nau indus-
trial de l’interior d’illa del carrer Mejía
Lequerica amb Gran Via Carles III,
per tal de donar-li un ús públic.

Finalment, des del Partit Popular
també reclamem a Colau que demani
a la Generalitat que compleixi amb les
seves obligacions amb les Corts i
construeixi la Residència Bacardí per
a gent gran i l’estació de l’L9, actual-
ment paralitzada, del Camp Nou. I
que posi en marxa l’estació Ernest
Lluch de l’L5, que fa anys que espera
reprendre les obres per finalitzar-la i
entrar en funcionament.

Les Corts
Invertir a les Corts els ingressos
municipals per l’Espai Barça 

@pp_bcn644 720 266

Segueix-nos:

El multifracaso de Colau

www.albertofernandez.com

www.ppcatalunya.com

Míriam Casanova
Consellera del PP al

districte de Les Corts

/ppc.barcelona

Cuando queda poco para cumplirse
el tercer año de mandato de Ada
Colau al frente del Ayuntamiento de
Barcelona, la alcaldesa puede cons-
tatar lo difícil que es gobernar contra
todos y en minoría. Una muestra, el
Pleno municipal del 10 de abril, re-
cordado como el Pleno de la derrota.
Ese día, Colau vió como sus grandes
símbolos de mandato –la unión del
tranvía por la Diagonal y la multicon-
sulta– se desvanecían al no tener
apoyos suficientes por parte de la
oposición. Durante este tiempo,
Colau se ha estrellado contra la reali-
dad de gobernar en minoría el Ayun-
tamiento de Barcelona, con sus retos,
dificultades y exigencias. 

Tras superar por la puerta de
atrás una cuestión de confianza para
poder aprobar los presupuestos de
2018, Colau quería gastarse más de
3 millones de euros en la multicon-
sulta, que ya empezó con dudas le-
gales sobre la hipotética cesión de

datos personales del padrón, espe-
cialmente los que afectan a menores
de edad, una cuestión sobre la que
Fiscalía está investigando. Lo que no
tiene sentido es hacer una multicon-
sulta en Barcelona en la que solo se
pregunta por aquellos temas que
solo le interesan a Colau y a sus afi-
nes, y no por lo que interesa a todos
los barceloneses. 

Colau considera prioritaria una in-
fraestructura como el tranvía con un
coste de 158 millones de euros, que,
además, le corresponde financiar a la
Generalitat. Sería más lógico finalizar
las obras de la L9 y L10 de metro,
evaluar el impacto en la movilidad de
los barceloneses y realizar actuacio-
nes más económicas como ampliar la
red de bus eléctrico de alta capacidad,
y a partir de aquí hacer un plantea-
miento final sobre el tranvía. Además,
la alcaldesa no puede menospreciar
la consulta de 2010, en la que el 80%
de los barceloneses dijo ‘NO’ al tran-

vía por el centro de la Diagonal. A
todos estos despropósitos del go-
bierno Colau tenemos que sumar la
problemática de los ‘narcopisos’ y la
venta de droga en las calles, el au-
mento de los hurtos y la inseguridad,

las ‘okupaciones’ ilegales, la dejadez
con el top manta y las acampadas en
Plaza Catalunya. Mientras Colau,
para ‘tapar’ su mala gestión y ‘multi-
fracasos’, se dedica a cambiar nom-
bres de calles y retirar estatuas. 

El reallotjament de
la Colònia Castells
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La base Laia Palau anuncia 
el seu fitxatge per l’Uni Girona
BÀSQUET4La base cortsenca
Laia Palau, actualment jugado-
ra del Tango Bourges de la Lliga
Femenina de Bàsquet francesa,
s’ha compromès amb l’Uni Gi-
rona i serà la directora de joc de
l’equip d’Èric Surís durant la
temporada 2018-19.

D’aquesta manera, Palau tor-
narà a jugar a Catalunya després
de 14 anys fora del país, des de
que ve abandonar el CBF Uni-
versitari. D’aleshores ençà, Palau
ha jugat al Bourges, al Ros Ca-

sares de València, al Polkowice
de Polònia i a l’USK Praga de la
República Txeca. Després d’això,
Palau va marxar a Austràlia i, en
principi, també havia decidit
deixar la selecció estatal, però ha
va tornar al màxim nivell a Fran-
ça i ara ho farà també a la Liga
Dia, on voldrà discutir l’hege-
monia del Perfumerías Avenida.

Abans, però, la cortsenca vol-
drà aconseguir un títol que no té,
la lliga francesa, i està immersa
en el play-off per guanyar-la. 

Amb les fases regulars de les Di-
visions d’Honor d’hoquei herba
enllestides, els dos sèniors de
l’RC Polo estan preparats per a
l’hora de la veritat: els play-offs.
En aquests partits pel títol, a
més, la bona feina que els dos
equips han fet durant la primera
part del curs fan que els dos
equips juguin la ronda de quarts
de final a l’Eduardo Dualde.

El primer que començarà la
seva aventura pel títol, després de
dues temporades sense alçar-lo,
serà el masculí de Carlos García
Cuenca, que aquest mateix cap de
setmana jugarà els dos partits
contra l’equip que va tancar el pri-
mer tram de la temporada en la
vuitena posició, la Real Sociedad
de Tenis. Els partits es jugaran
dissabte i diumenge a l’Eduardo
Dualde i si l’equip aconsegueix su-
perar el conjunt de Santander, es
classificarà, un cop més, per a la

Final Four, que es jugarà a l’E-
duardo Dualde durant el primer
cap de setmana del mes que ve.
Els darrers precedents són dues
victòries del Polo (0-2 en la pri-
mera volta i 4-2 a casa).

El curs passat, el conjunt de
Pedralbes va perdre a la semifinal
contra l’equip que seria el futur
campió, l’Atlètic Terrassa (2-1) i
gràcies a la seva primera posició
en la lliga regular, l’equip s’ha as-
segurat també repetir presència
en les rondes finals de l’EHL.

En canvi, el sènior femení de
Fabrizio Demarchi haurà d’espe-
rar-se una setmana més per co-
mençar la seva lluita pel títol. El
repte per a l’equip és millorar el
seu rendiment en la post tempo-
rada, després de caure a les pri-
meres de canvi el curs passat.

Aquest cop, però, les de Pe-
dralbes jugaran la primera eli-
minatòria a l’Eduardo Dualde,
també a doble partit, contra les
setenes, el Club Egara. Els partits
pel títol també seran a l’RC Polo.

El sènior masculí comença la post temporada aquest dissabte. Foto: RCP

L’hora de la veritat: arrenquen
els ‘play-offs’ per a l’RC Polo

Pau Arriaga
PEDRALBES

Guardons | Els Premis Dona i Esport es lliuraran dijous 24
El pròxim dia 24 es lliuraran els guardons de l’onzena edició del Dona i Esport, el certamen
que vol fer visible el paper femení en l’esport d’elit, però també amateur. El Saló de Cent de

l’Ajuntament serà l’escenari de l’entrega dels premis de les seves quatre categories.

Palau en una acció recent amb el seu equip actual. Foto: BB
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Esports
Rafa Nadal s’exhibeix a

l’RCTB i alça el seu 11è Godó
Des de fa gairebé 15
anys, Rafa Nadal ha
convertit les victòries
al Godó gairebé en una
rutina. El tennista de

Manacor va aconseguir, el passat
diumenge 29 d’abril, la seva on-
zena victòria a les pistes del Reial
Club de Tennis Barcelona.

De fet, en aquest període, no-
més la victòria de Fernando Ver-
dasco el 2010 i en el doblet de
triomfs del japonès Kei Nishiko-
ri el 2014 i el 2015 es va aconse-
guir trencar la ratxa de Nadal. El
2010 el balear no va participar en
el Godó, mentre que en el 2014 va
perdre contra Nico Almagro i el
2015 contra Fabio Fognini.

Enguany, amb un cartell de
luxe amb la inclusió a última
hora de Novak Djokovic (que va

perdre en primera ronda contra
l’eslovac Martin Klizan), Nadal va
superar Roberto Carballés, Gui-
llermo García López, Klizan i el
belga David Goffin per plantar-se
un any més a la final.

El rival del balear a la final va
ser el grec Stefanos Tsitsipas,
que no va ser rival per a Nadal. El
manacorí va guanyar per 6 a 2 i
6 a 1 i va celebrar el triomf, un any
més, amb el tradicional bany a la
piscina del club.

ELS LÓPEZ GUANYEN ELS DOBLES
Pel que fa al quadre de dobles, la
victòria va ser per a la parella for-
mada per Marc i Feliciano López,
que van derrotar el paquistanès
Qureshi i el neerlandès Rojer
per 7 a 6 i 6 a 4. És el primer Godó
per al barceloní i el toledà.

Les alegries al Jo-
ventut les Corts no
s’acaben en el pri-
mer equip. De fet,
el sènior B ha

guanyat la lliga del grup 1 de la
Primera Categoria i es jugarà
l’ascens a la Copa Catalunya a
Sant Adrià. La competició, però,
encara no s’ha acabat, i les cort-
senques hauran de disputar en-
cara un darrer partit (intrans-
cendent, contra el SESE, que ja
no s’hi juga res, aquest dissabte
a partir de tres quarts de sis de la
tarda), però és inevitable que el
conjunt de Marc Roset ja estigui
mirant de reüll la promoció.

De fet, les cortsenques s’han
assegurat la primera plaça del
grup, mentre que la segona en-
cara balla entre un altre dels
equips de la ciutat, el Grup Bar-
na, i el CB Balaguer, tot i que el
conjunt del Clot depèn de si ma-
teix per acompanyar el Joventut
en aquesta post temporada. 

Pel que fa al grup 2, la situa-
ció és força similar: el filial de l’S-
natt’s Sant Adrià també té el títol
a la butxaca, mentre que la sego-
na posició (la que determinarà el
primer rival del conjunt de les
Corts) es disputarà entre l’Esco-
la del Carme de Sabadell i l’As-
sociació Sant Fruitós d’Esports.

La promoció entre els quatre
millors equips de la categoria,
doncs, es jugarà a Sant Adrià
del Besòs durant el cap de set-
mana de la setmana que ve i
servirà perquè el guanyador acon-
segueixi el passaport per jugar a
la màxima categoria del bàsquet
català la temporada que ve.

RECONSTRUCCIÓ?
Les mirades, per tant, estan pen-
dents del resultat que pugui ob-
tenir el segon equip, ja que mol-
tes de les seves jugadores podrien
formar part de la primera plan-

tilla del Joventut durant la tem-
porada que ve.

I és que l’èxode cortsenc cap
a Horta (des del tècnic Sergio
Manzano fins a quatre pilars de
la plantilla, com Eliana Soriano,
Àngels Farré, Judith Turrión i
Paula Tutusaus) obliga la direc-
ció esportiva a reconstruir com-
pletament el primer equip per si
se segueix competint a la Lliga
Femenina 2. Des del club volen
esperar, precisament, a aquesta
Final Four del filial per veure qui-
na és la composició (i la catego-
ria) del futur primer equip.

L’equip celebra el títol en el darrer partit del curs. Foto: JLC

El filial del Joventut es jugarà
l’ascens a la Copa Catalunya
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Un llibre de relats que dóna veu a set
personatges diferents, a “gent autènti-
ca, persones de carn i ossos”, en parau-
les de l’autora.  

Gavalda explora sobre la felicitat
d’escriure, el fet de trobar-se amb un
desconegut, la intensa amistat entre
dues dones i la descoberta meravellosa
de la paternitat.

Llibres

De tot cor
Anna Gavalda

Un dels grans èxits de la temporada.
David Selvas fa una gran adaptació
d’aquest àcid però divertit retrat de la
hipocresia social que no deixarà ningú
indiferent. Wilde denuncia que la so-
cietat cada vegada sigui més conser-
vadora i controladora sobre la vida
dels altres. Es pot veure al TNC i al Tea-
tre Poliorama de Barcelona.

Teatre

La importància de ser Frank
Oscar Wilde

La Pegatina ha tornat a travessar l’A-
tlàntic, però aquest cop per gravar el
seu nou disc. Sota la producció de l’ar-
gentí Rafa Arcaute, ha tret a la llum
Ahora o nunca, un treball que reflecteix
un so compacte però amb matisos
que ja deixa entreveure la màgia que
es podrà viure als directes. Diverses
col·laboracions hi posen el seu color.

Música

El fotògraf i cineasta francès Tom Volf
presenta una de les aproximacions
més interessants a la figura de la sopra-
no grega Maria Callas.

El documental inclou testimonis en
primera persona d’algunes de les figu-
res que més incidència van tenir en la
seva vida i en la seva carrera, com Ma-
rilyn Monroe o Aristotelis Onassis.

Pelis i sèries

Maria by Callas
Tom Volf

Ahora o nunca
La Pegatina

ÉS FAMÓS PER...

QUÈ HA FET?

| 22

L’actor Viggo Mortensen ja forma part dels socis
d’Òmnium Cultural. L’entitat va fer públic un comuni-

cat a través de les xarxes socials on agraïa al nord-
americà el seu suport i anunciava que ja són gairebé
115.000 socis arreu del món. Aquest fet reafirma l’in-
terès de Mortensen per l’independentisme català, ja

que fa un any també es va sumar al manifest Let
Catalans Vote, un document amb la signatura de

més de mig centenar de personalitats de dife-
rents àmbits on es demanava fer possible el

dret a decidir del poble de Catalunya. L’actor
va debutar al món del cinema de la mà de
Woody Allen però es va fer famós gràcies

al seu paper de rei Aragorn a la trilogia
d’El Senyor dels Anells. Des del 2010, és
parella de l’actriu catalana Ariadna Gil,

amb qui va coincidir al rodatge de la
pel·lícula Alatriste, d’Agustín Díaz Yanes.   

V I G G O  M O R T E N S E N

El seu paper a ‘El Senyor dels anells’
Va interpretar el rei Aragorn a la trilogia cinematogràfica

S’ha fet soci d’Òmnium Cultural
L’entitat ha fet públic el seu agraïment a l’actor

Bromes i memes a les xarxes socials
Defensors i detractors s’han fet ressò de la decisió de l’actor    

La fitxa

A LES XARXES...

Viu en línia
No t’ho perdis

El millor cinema documental
El festival de cinema documental DocsBarcelona celebra la
21a edició entre el 16 i el 27 de maig. Un any més el festival

apropa al públic alguns dels millors treballs de diferents do-
cumentalistes del món. Es projectaran 41 documentals pro-
cedents de 30 països. El director del certamen, Joan Gonzá-
lez, ha explicat que la programació d’enguany és “heterogè-
nia en els gèneres i els tons de les pel·lícules” . També es po-

dran veure en exclusiva els primers 25 minuts del documen-
tal de Netflix sobre el procés independentista. Les seus del
DocsBarcelona són el CCCB i els Aribau Club de Barcelona.  

QUI ÉS?

| AO International Tennis
Emula els teus jugadors preferits en el videojoc oficial del Màster

d’Austràlia. Converteix-te en Federer o Nadal i guanya a Melbourne.

Famosos
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DIUMENGE 20 DE MAIG
18:00 El Trio Desconcierto s’encarregarà del prò-

xim concert de la 19a edició del Cicle Clàssi-
ca a les Corts amb obres de Granados o Al-
béniz. / Centre Cívic Josep Maria Trias i Peitx.

TOTS ELS DIMECRES
10:00 Des de principis del mes passat està en

marxa el curs anomenat Projecte fotogràfic,
pensat per aprendre a crear un projecte na-
rratiu a partir de les fotografies. / Centre Cí-
vic Josep Maria Trias i Peitx.

TOTS ELS DIJOUS
19:00 Les flors de Les Corts és el nom del curs en

el qual el cultivador de plantes Toni Solé do-
narà totes les claus perquè tothom pugui te-
nir cura del seu jardí. / Centre Cívic Joan Oli-
ver - Pere Quart.

TOTA LA QUINZENA
Matí-TardaDes de principis d’aquest mes es pot

visitar la mostra Clàssics del còmic i superhe-
rois, una col·lecció de Josep Maria Sandoval
datada entre 1950 i 1980. / Biblioteca Mont-
serrat Abelló.

FINS AL 31 DE MAIG
Matí-TardaVivències: barris amb memòria és el

nom de la mostra que vol recuperar el pa-
trimoni dels tres barris del districte: la Ma-
ternitat i Sant Ramon, les Corts i Pedralbes.
/ Consell Municipal del Districte.

DISSABTE 26 DE MAIG
11:00 L’AECC-Catalunya contra el Càncer ha pre-

parat una gimcana per als més menuts ano-
menada Cuidar-nos és divertit. / Jardins de la
Maternitat.

DISSABTE 26 DE MAIG
10:30 El taller Little Bits permetrà els més me-

nuts fer servir petits mòduls electrònics que
inclouen llums, brunzidors, interruptors,
sensors i motors creant circuits amb petits
imants. / C. C. Josep Maria Trias i Peitx.

DIUMENGE 27 DE MAIG
08:30 A finals de mes, com és habitual, el DiR

organitza la seva cursa, que com sempre con-
sistirà a fer una línia recta de 5 o 10 quilò-
metres per la Diagonal.

La companyia Gates Gatunes s’enca-
rregarà d’Un mar de poemes i versos,
una narració del cicle Sac de rondalles.
/ Biblioteca Montserrat Abelló.

Gates Gatunes coordina 
una sessió de narracions
Avui 16 de maig a les 18:00

Darreres dues sessions del taller -
càpsula anomenat Sopars en un mo-
ment, que aquest mes ha coordinat la
professora Aina Mir. / Centre Cívic
Joan Oliver - Pere Quart.

El curs ‘Sopars en un 
moment’ encara la seva fi
Dijous 17 i 24 de maig a les 19:30

La cantant cordovesa Vega arriba a la
ciutat per presentar el seu darrer tre-
ball, La reina pez. Va saltar a la fama
en una de les edicions d’Operación
Triunfo. / Sala Bikini.

Vega presenta el seu 
darrer treball, ‘La reina pez’
Dissabte 19 de maig a les 21:00

El Polo, campió de la fase regular de la
Divisió d’Honor masculina, jugarà els
dos partits de quarts de final contra la
RS Tenis. / Camp Eduardo Dualde.

El Polo comença el ‘play-off’
contra la Real Sociedad de Tenis

19 i 20 de maig

agenda@comunicacio21.com
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